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၃၁.၁.၂၀၁၉ 

ကမၻာ့ေရႊေစ်း              = ၁၃၂၀ /-US$ 

  ျမန္မာ့ေရႊေစ်း               = ၁၀၆၂၀၀၀/က်ပ္ 

  ေဒၚလာေစ်း                = ၁၅၁၆/က်ပ္ 

  CBM Rate              = ၁၅၁၈/က်ပ္ 

  ယူရုိ တစ္ယူရုိ    = ၁၇၄၄.၆ က်ပ္  

  စကၤာပူတစ္ေဒၚလာ       = ၁၁၂၆.၈က်ပ္ 

  စတာလင္ေပါင္တစ္ေပါင္  = ၁၉၉၁.၂က်ပ္ 

  ဂ်ပန္ယန္းတစ္ရာ        = ၁၃၉၃.၇က်ပ္ 

  ၾသစေၾတးလ်တစ္ေဒၚလာ = ၁၁၀၁.၁ က်ပ္ 

  တ႐ုတ္ယြမ္ (တစ္ယြမ္)   = ၂၂၆.၅၁က်ပ္ 

  အိႏိၵယ႐ူပီး (တစ္႐ူပီး)    = ၂၁.၃၁၀က်ပ္ 

  ကုိရီးယား၀မ္တစ္ရာ      = ၁၃၆.၄၁က်ပ္ 

  မေလးရွားရင္းဂစ္          = ၃၇၀.၉၂က်ပ္ 

  ထုိင္းဘတ္တစ္ဘတ္       = ၄၈.၅၆၀က်ပ္ 
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အစုိးရခ်င္းသေဘာတူညီခ်က္ျဖင့္ ပဲေရာင္းရန္ စာခ်ဳပ္မူၾကမ္းကုိ 
တစ္လေက်ာ္အထိ အိႏၵိယကအေၾကာင္းမျပန္ေသး 

အစုိးရခ်င္းသေဘာတူညီခ်က္ျဖင့္ပဲေရာင္းခ်ရန္ အိႏၵိယႏိုင္ငံသို႔စာခ်ဳပ္ေပးပုိ႔ထားမႈ 
တစ္လေက်ာ္္ၾကာသည္ အထိအေၾကာင္းျပန္ၾကားမႈမရိွေသးေၾကာင္း စီးပြားေရးႏွင့္ 
ကူးသန္းေရာင္း၀ယ္ေရး၀န္ႀကီးဌာန လက္ေထာက္အတြင္း၀န္ ဦးခင္ေမာင္လြင္က 
ေျပာသည္။ 
အဆုိပါအစီအစဥ္သည္ ျမန္မာႏုိင္ငံမွပဲကုန္သည္မ်ားသာမက ပဲစုိက္ပ်ိဳးသည့္ 
လယ္သမားမ်ားအတြက္လည္း အာမခံခ်က္ရရွိႏိုင္မည္ျဖစ္ေသာ္လည္း ျမန္မာႏိုင္ငံ 
မွ ေပးပုိ႔ထားသည့္ စာခ်ဳပ္မူၾကမ္းကို အိႏၵိယအစုိးရက ျပန္လည္ေပးပို႔ျခင္း မရွိေသး 
သျဖင့္ ေစာင့္ဆုိင္းေနသည့္အေျခအေနတြင္သာရွိေနသည္ဟု ၎က ေျပာသည္။ 
သူတုိ႔ဘက္က အေၾကာင္းျပန္မွဆက္ညိႇရမွာျဖစ္ေၾကာင္း ျမန္မာႏုိင္ငံပဲမ်ိဳးစံုႏွင့္ 
ႏွမ္းကုန္သည္ အသင္းအတြင္းေရးမွဴး ဦးမင္းကိုဦးကေျပာသည္။ 
 လက္ရွိျပည္တြင္းေစ်းကြက္တြင္ မတ္ပဲႏွင့္ပဲစင္းငုံသည္ အိႏၵိယႏုိင္ငံမွ အ၀ယ္ 
ေလွ်ာ့ခ်ျခင္းေၾကာင့္ ျပည္တြင္းေစ်းကြက္၌ အက်ေစ်းျဖင့္တည္ၿငိမ္ေန 
သည္။  ဇန္န၀ါရီလဆန္းက မတ္ပဲတစ္တန္ က်ပ္ရွစ္သိန္းေက်ာ္ရွိခဲ့ေသာ္လည္း 
လက္ရွိတြင္ က်ပ္ခုနစ္သိန္းေက်ာ္သာေစ်းရွိသည္။ 
သို႔ေသာ္ ဇန္န၀ါရီလဆန္းက တစ္တန္လွ်င္ က်ပ္ခုနစ္သိန္းခြဲေအာက္တြင္ရွိေသာ 
ပဲစင္းငုံက တစ္တန္လွ်င္ က်ပ္ခုနစ္သိန္းရွစ္ေသာင္းေက်ာ္သုိ႔ ျပန္လည္ျမင့္တက္ 
လာေၾကာင္း ဘုရင့္ေနာင္ပဲကုန္စည္ဒုိင္ရွိ ကုန္သည္တစ္ဦးကေျပာသည္။ 
Source: https://www.foodindustrydirectory.com.mm /food-industry/ 
food-livestock/item/1566-beans-to-sell.html 
 
 

တ႐ုတ္ႏွစ္သစ္ကူးပြဲေတာ္ေၾကာင့္ နယ္စပ္ကုန္သြယ္ေရး႐ုံးကုိ ရွစ္ရက္ၾကာ 
ပိတ္ထားမည္ 

တ႐ုတ္ႏွစ္သစ္ကူးပြဲေတာ္ေၾကာင့္ နယ္စပ္ကုန္သြယ္ေရးဦးစီးေရးဌာန႐ုံးကုိ ရွစ္ရက္ 
ၾကာပိတ္ထားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း တ႐ုတ္ႏိုင္ငံနယ္စပ္ကုန္သြယ္ေရးဦးစီးဌာန၏ 
ထုတ္ျပန္ခ်က္အရသိရသည္။ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံ နယ္စပ္ကုန္သြယ္ေရးဦးစီးေရးဌာန 
(ထိန္ခ်ံဳးေမာက္ရွင္ သြင္းကုန္ပို႔ကုန္ ကုန္သြယ္ေရးကုမၸဏီလီမိတက္)သည္ ဇန္နဝါရီ 
၂၈ ရက္ ရက္စြဲျဖင့္ ၂ဝ၁၉ခုႏွစ္ ေဖ ၃ ရက္မွစတင္ၿပီး ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁ဝ ရက္အထိ 
တ႐ုတ္ႏွစ္သစ္ကူးပြဲေတာ္ေၾကာင့္ နယ္စပ္ကုန္သြယ္ ေရးဦးစီးဌာန႐ံုး ပိတ္မည္ျဖစ္ၿပီး 
၂ဝ၁၉ ခုႏွစ္ ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၁ ရက္မွသာ ႐ံုးျပန္ဖြင့္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း ထုတ္ျပန္ 
ေၾကညာခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ 
ယင္းႏွင့္ပတ္သက္၍ စီးပြားေရးႏွင့္ကူးသန္းေရာင္းဝယ္ေရးဝန္ႀကီးဌာန မူဆယ္ 
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နယ္စပ္ကုန္သြယ္ေရးစခန္းအား ဆက္သြယ္ေမးျမန္းရာ မူဆယ္နယ္စပ္ကုန္သြယ္ေရးစခန္းမွၫႊန္ၾကားေရးမွဴး ဦးတင္ရဲဝင္း
က တ႐ုတ္အစိုးရက သူ႔ႏိုင္ငံသူ႔ေပၚလစီအတုိင္းလုပ္ေဆာင္တာျဖစ္ပါတယ္။ ကြၽန္ေတာ္တုိ႔ကလည္း ကြၽန္ ေတာ္တုိ႔ႏိုင္ငံ 
အစိုးရရဲ႕ ေပၚလစီအတုိင္းေဆာင္ရြက္မွာျဖစ္ေၾကာင္း ဇန္နဝါရီ၂၉ရက္က ဒီမိုကေရစီတူေဒးသုိ႔ ျပန္လည္ေျဖၾကား 
သည္။ ယင္းတ႐ုတ္ႏွစ္သစ္ကူးပြဲေတာ္ကာလအတြင္း ႏွစ္ႏိုင္ငံဝင္ထြက္မႈမွာလည္း ေလ်ာ့နည္းက်ဆင္းလာႏုိင္ၿပီး 
ဂိုေဒါင္တြင္ေလွာင္မည့္ကုန္ပစၥည္းမ်ား၊ ေဒသသုံးစားေသာကက္ုန္မ်ားသာ တင္ပို႔တင္သြင္းမႈမ်ားျပဳလုပ္လာမည္ျဖစ္ေၾကာင္း 
သိရသည္။  
အေဝးေျပးကုန္စည္ပို႔ေဆာင္ေရးဝန္ေဆာင္မႈလုပ္ငန္းရွင္မ်ားအသင္း(မူဆယ္)မွဥကၠ႒ ဦးဝင္းေအာင္ခန္႔က ''ပံုမွန္ႏွစ္တိုင္း 
ဒီလုိအခ်ိန္မွာ တစ္ပတ္ေလာက္ေတာ့ တ႐ုတ္ဘက္ကပိတ္တယ္။ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံအမ်ားစုက ကိုယ့္ၿမိဳ႕ကုိယ့္ရြာကုိ ျပန္ၾက 
တယ္။ ဒီလုိအခ်ိန္မွာ လုပ္ငန္းေတြေအးစက္ၿပီး ႏွစ္ႏိုင္ငံအဝင္အထြက္လည္းနည္းပါတယ္။ တ႐ုတ္ဘက္က သူ႔ႏုိင္ငံကို 
ပိတ္တယ္ဆိုေပမယ့္ ျမန္မာဘက္ကေတာ့မပိတ္ပါဘူး။ ျမန္မာဘက္က ႐ိုးရာသႀကၤန္ရက္ေတာင္မပိတ္ဘူး။ တစ္ႏွစ္ပတ္လုံး 
ပိတ္ရက္မရိွဘူး။ ေတာက္ေလွ်ာက္ဖြင့္ထားေၾကာင္းေျပာသည္။ 
လာမည့္ေဖေဖာ္ဝါရီ ၅ ရက္တြင္ က်ေရာက္မည့္ တ႐ုတ္ႏွစ္သစ္ကူးေန႔ တ႐ုတ္႐ိုးရာႏွစ္သစ္ကူးပြဲေတာ္ေၾကာင့္ 
တ႐ုတ္ကုန္သည္မ်ားမွာ ရက္သတၱႏွစ္ပတ္ခန္႔ ကုန္သြယ္မႈမ်ားရပ္နားေလ့ရွိၿပီး ကုနစ္ည္ပို႔ေဆာင္မႈေလ်ာ့နည္းလာကာ 
မူဆယ္အေဝးေျပး ကုန္စည္ပို႔ေဆာင္ခႏႈန္းထားမ်ားလည္း က်ဆင္းလာႏုိင္ေၾကာင္းသိရသည္။  
Source: https://www.yangonmedia.com/economy/item/11486- 
 

ျပည္ပဝယ္လုိအားမ်ားလာသျဖင့္ မုိးစပါး ၂၅ မွတ္ ဆန္တစ္အိတ္လွ်င္ က်ပ္ ၅၀ဝ ခန့္ေဈးျပန္တက္ 
ျပည္ပ တင္ပို႔ရန္ ဆန္ဝယ္လုိအားမ်ားလာ သည့္အတြက္ ေဈးကြက္အတြင္းလက္ က်န္နည္းေနၿပီျဖစ္သည့္ မိုးစပါး၂၅ မတ္ 
ဆန္တစ္အိတ္လွ်င္ က်ပ္၅၀ဝ ခန္႔ေဈးျပန္တက္လာေၾကာင္း ဆန္ စပါးကုန္စည္ဒိုင္(ဘုရင့္ေနာင္)မွ သိ ၏ရသည္။ 
ဇန္နဝါရီ၁၆၊ ၁၇၊ ၁၈ရက္တုိ႔၌ ဆန္အဝင္နည္းေနေသာ္လည္း ဝယ္လုိအားနည္းပါးျခင္းေၾကာင့္ ၂၅မတ္ ဆန္တစ္အိတ္လွ်င္ 
က်ပ္၁၈၇၀ဝ၊ ၁၈၈၀ဝ ပတ္ခ်ာလည္တြင္သာရိွခဲ့ၿပီး ဇန္နဝါရီလကုန္ပိုင္းမွစ၍ ၂၅မတ္ တစ္အိတ္လွ်င္ က်ပ္၁၉၂၀ဝ၊ ၁၉၃၀ဝ 
ပတ္ခ်ာလည္သို႔ ေဈးျပန္ေရာက္ရွိလာျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း ဆန္စပါးကုန္စည္ဒိုင္(ဘုရင့္ေနာင္)မွ ေကာ္မတီဝင္ ဦးေဇာ္မုိး 
ေအာင္က ဇန္နဝါရီ၂၉ ရက္တြင္ ဒီမိုကေရစီတူေဒးသို႔ေျပာသည္။ 
ဇန္နဝါရီ တတိယပတ္ေလာက္တုန္းက အိတ္စ္ပို႔တာေတြက ဘဏ္ကိစၥေတြေဆာင္ရြက္ေနၾကတ့ဲအခ်ိန္မွာ တကယ္ 
သေဘၤာမတင္ၾကေသးေတာ့ေဈးကမမာဘူး။ ခုရက္ပိုင္း တကယ္သေဘၤာတင္မယ့္ရက္၊ အဝယ္လိုက္လာခ်ိန္မွာ 
ေအာက္ေျခမွာက မိုးစပါးကလက္က်န္ကနည္းေနေတာ့ ေဈးကနည္းနည္းျပန္မာတာေပါ့။ တစ္အိတ္ က်ပ္ ၅၀ဝ ေလာက္ 
တက္ေၾကာင္း၄င္းကေျပာသည္။ 
ျပည္ပသုိ႔ ဆန္တင္ပို႔ရာတြင္ ကမၻာ့ဆန္ေပါက္ေဈးႏွင့္ အေမရိကန္ေဒၚလာေပါက္ေဈးကိုေျမာက္ကာ ဆန္တင္ပို႔ ေနၾကျခင္း 
ျဖစ္ၿပီး လက္ရွိတြင္ တ႐ုတ္ႏွစ္သစ္ကူးပြဲေတာ္ကာလျဖစ္သည့္အတြက္ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံဘက္မွ ဝယ္လုိအားမွာအနည္းငယ္ 
သာရွိေၾကာင္း ဆန္ေဈးကြက္မွသိ ရသည္။ 
ပင္လယ္ေရေၾကာင္းမွတစ္ဆင့္ ျပည္ပသုိ႔ကုန္တင္ပို႔သည့္ ကုန္သည္(Exporter)မ်ား ဘက္မွလည္း အဝယ္နည္းၿပီး နယ ္
စပ္လမ္းေၾကာင္းမွတစ္ဆင့္ ဝယ္ယူမႈမွာလည္း အနည္းငယ္သာရွိသည့္အတြက္ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံသုိ႔တရားဝင္ ဆန္တင္ပို႔ခြင့္ 
ရရိွေအာင္ ႏွစ္ႏိုင္ငံအစိုးရအခ်င္းခ်င္း ညႇိႏိႈင္းမႈမ်ားေဆာင္ရြက္သင့္ေၾကာင္း ဆန္ကုန္သည္ ဦးေအးလြင္ကေျပာသည္။ 
တ႐ုတ္ဘက္က ဝယ္လုိအားက ႏွစ္သစ္ကူးပြဲေတာ္ၿပီးတဲ့ကာလ ေဖေဖာ္ဝါရီပထမပတ္ေလာက္ဆိုရင္ ျပန္ရွိလာမယ္လို႔ 
မွန္းထားတယ္။ ဒီရက္ပိုင္းမွာ ပင္လယ္ေရေၾကာင္းကလည္း အေရာင္းအဝယ္နည္းနည္းရွိ လာေတာ့ ဆန္ေဈးနည္းနည္း 
မာေၾကာင္း ၄င္းကေျပာသည္။ 
Source:https://www.facebook.com/democracytodaynewspaper/?hc_ref=ARRnsJeuMtrUzZ-
dnW5SxWlQxwzLWQ_jvoM1NLsKKcfJ3LPxXkXXRNLbVR5GthxKBhk 
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တရုတ္နဲ႔ဂ်ပန္ေငြေၾကး ကုန္သြယ္ေငြေပးေခ်ရန္ခြင့္ျပဳ 
ျမန္မာႏုိင္ငံဗဟိုဘဏ္က ဂ်ပန္ယမ္းေငြနဲ႔ တရုတ္ယြမ္ေငြတုိ႔ကုိ 
ႏုိင္ငံတကာေငြေပးေခ်မႈနဲ႔ စာရင္းရွင္းလင္းမႈေတြ ေဆာင္ရြက္ 
ခြင့္ျပဳလိုက္တာဟာ အေမရိကန္ေဒၚလာကို တဆင့္ခံအျဖစ္ 
အသံုးျပဳေနရတာမ်ဳိး မဟုတ္ေတာ့တဲ့အတြက္ ျမန္မာစီးပြားေရး 
လုပ္ငန္းရွင္ေတြအတြက္ အက်ဳိးပုိျဖစ္ထြန္းေစတယ္လို႔ စီးပြားေရး 
လုပ္ငန္းရွင္ေတြကေျပာပါတယ္။ တဘက္ကလည္း နယ္စပ္ 
ကုန္သြယ္ေရးမွာ တရားမ၀င္တဲ့နည္းနဲ႔ အေရာင္းအ၀ယ္လုပ္ေန 
တာေတြကို ထိန္းခ်ဳပ္ရာ ေရာက္ေစေၾကာင္း လုပ္ငန္းရွင္ေတြက 

ေျပာပါတယ္။ ျမန္မာႏုိင္ငံရဲ႕ အႀကီးဆံုးနယ္စပ္ကုန္သြယ္ဘက္ႏုိင္ငံျဖစ္တဲ့ တရုတ္ႏုိင္ငံက ယြမ္ေငြနဲ႔ ျမန္မာႏုိင္ငံမွာ 
ရင္းႏွီးျမဳပ္ႏွံမႈေတြအပါအ၀င္ ဖြံ႔ၿဖိဳးမႈစီမံကိန္းေတြ အမ်ားအျပားလာေရာက္ လုပ္ကိုင္ေနတဲ့ ဂ်ပန္ႏုိင္ငံက ယန္းေငြတုိ႔ကို 
ျမန္မာႏုိင္ငံဗဟိုဘဏ္က ႏုိင္ငံတကာေငြေပးေခ်မႈနဲ႔ စာရင္းရွင္းလင္းမႈေတြ ေဆာင္ရြက္ခြင့္ျပဳလုိက္ေၾကာင္း ဒီကေန႔ 
ဇန္န၀ါရီလ ၃၀ ရက္ေန႔ ရက္စြဲနဲ႔ ေၾကညာလုိက္တာပါ။ 
တရုတ္၊ ဂ်ပန္တို႔နဲ႔ ကုန္သြယ္တဲ့ေနရာမွာ အေမရိကန္ေဒၚလာကို တဆင့္ခံအျဖစ္ သုံးစြဲေနရတဲ့အဆင့္ကို ေက်ာ္လြန္ၿပီး ပုိမုိ 
လြယ္ကူလွ်င္ျမန္ေစေရးအတြက္ရည္ရြယ္ၿပီး ဗဟိုဘဏ္က အခုလုိေၾကညာခ်က္ထုတ္ျပန္တာျဖစ္ေၾကာင္း UMFCCI 
ျမန္မာႏုိင္ငံကုန္သည္မ်ားႏွင့္ စက္မႈလုပ္ငန္းရွင္မ်ားအသင္းခ်ဳပ္က ဒုဥကၠ႒ ဦးေမာင္ေမာင္ေလးကသုံးသပ္ပါတယ္။ 
"တရုတ္နဲ႔ Trading တုိ႔ ဂ်ပန္နဲ႔ ကုန္ေရာင္းကုန္သြယ္လုပ္တဲ့ေနရာေတြမွာ လြယ္ကူလွ်င္ျမန္သြားမယ္လုိ႔ က်ေနာ္တို႔ 
ယုံၾကည္ပါတယ္။ ဒီၾကားမွာ တရုတ္နဲ႔ လုပ္တဲ့ဟာမွာ ခိုင္မာတဲ့ေငြေတြနဲ႔ လုပ္တဲ့အခါက်ေတာ့ တဆင့္ျပန္သြားေနတာေတြ ။ 
ဒါေတြက မသြားပဲန႔ဲ ဆက္တုိက္အေရာင္းအ၀ယ္လုပ္ႏုိင္ေအာင္လုိ႔ ဖန္တီးေပးတယ္လုိ႔ျမင္ေၾကာင္း၊ ဂ်ပန္ယမ္းလည္း 
alternative currency တခုဆုိတဲ့အခါက်ေတာ့ ဒီအေမရိကန္ေဒၚလာကုိ dependency မွာ နည္းနည္းေလးေလ်ာ့ၿပီးေတာ့ 
တျခားေငြေရးေၾကးေရးသုံးစြဲတဲ့ေနရာမွာ လ်င္ျမန္လြတ္လပ္စြာ သုံးစြဲႏိုင္ေအာင္လုိ႔လုပ္တယ္လို႔ျမင္ေၾကာင္းေျပာပါတယ္။ 
ျမန္မာႏုိင္ငံအတြက္ အက်ဳိးျဖစ္ထြန္းေစဖို႔ ရည္ရြယ္ၿပီး ဗဟုိဘဏ္က အခုလိုဆုံးျဖတ္ခ်က္ခ်တာျဖစ္ႏုိင္ေၾကာင္းလည္း 
ဦးေမာင္ေမာင္ေလး ဆက္ေျပာပါတယ္။ 
ျမန္မာႏုိင္ငံအတြက္ ပိုၿပီးျဖစ္ထြန္းလာမယ္လုိ႔ ပံုေပၚပါတယ္။ ျမန္မာအတြက္ကို ပိုၿပီး Protect လုပ္ေပးတ့ဲသေဘာ ပါ။ ဒီမွာ 
လုပ္ခြင့္ကိုင္ခြင့္ေပးလုိက္တဲ့အတြက္ တဖက္ႏိုင္ငံရဲ႕ manipulation ေပါ့ေနာ္ ဒါေတြကုိလည္း မခံရေအာင္ရယ္ ၊ ေနာက္ၿပီး 
ေရႊေစ်းတို႔ဘာတို႔မွာ တဆင့္ US dollar တုိ႔လုပ္ၿပီးေတာ့ တျခား တႏိုင္ငံ တတိယ ႏိုင္ငံတခုကေန ပုိ႔ရတာေတြဘာေတြ 
နည္းနည္းကင္းရွင္းသြားေအာင္ နည္းနည္းလည္းသက္သာသြားႏုိင္ပါတယ္။ အခုလို ဆံုးျဖတ္ခ်က္ခ်ႏုိင္ဖုိ႔အတြက္ 
အစုိးရတာ၀န္ရွိသူေတြဘက္က ကာလအေတာ္ၾကာ ႀကိဳးစားေဆာင္ရြက္ခဲ့တာျဖစ္ေၾကာင္း ဒီအစည္းေ၀းေတြကို ကိုယ္တုိင္ 
တက္ေရာက္ခဲ့ဘူးတဲ့ ကုန္သြယ္မႈသင္တန္းေက်ာင္းက သင္ၾကားမႈတာ၀န္ခံ ဦးသိန္းျမင့္ေ၀က ေျပာပါတယ္။ 
ဗဟိုဘဏ္ရယ္၊ စီးပြားကူးသန္းရယ္စသျဖင့္ သက္ဆုိင္ရာဌာနေတြ ႀကိဳးစားေနတာ ၿပီးခဲ့တဲ့ ၂ လ ၃ လ ကတည္းကပါ။ 
ပထမအဆင့္အေနနဲ႔က စီးပြားကူးသန္းတုိ႔ ဗဟုိဘဏ္တုိ႔နဲ႔ ေဆြးေႏြးညိွႏိႈင္းတာေတြလုပ္တယ္။ ေနာက္ေတာ့ လုပ္ငန္းရွင္ 
မ်ားေပါ့ ၊ တရုတ္ဘက္ကလုပ္ငန္းရွင္မ်ားေရာ ျမန္မာဘက္ကလုပ္ငန္းရွင္မ်ားနဲ႔ ေဆြးေႏြးညွိႏိႈင္းတာေတြလုပ္ၾကတယ္။ 
လုပ္ၾကတဲ့အခါက်ေတာ့ အဓိကေတာ့ မူဆယ္နယ္စပ္ကုန္သြယ္ေရးေတြ ၊ တရုတ္နဲ႔ဆက္သြယ္တဲ့ေနရာကုိ အဒိက 
ေဆာင္ရြက္ဆက္သြယ္ခဲ့ၾကတာပါ။ ဒါေပမယ့္လုိ႔ ဂ်ပန္ယမ္းလည္း ေနာက္ပိုင္းပါလာတာကိုေတြ႔ရတယ္။ 
အခုခ်ိန္ထိေတာ့ တရုတ္ယြမ္ေငြနဲ႔ ဂ်ပန္ယန္းေငြတို႔အတြက္ ဗဟိုဘဏ္က တရား၀င္ေငြလဲွႏႈန္း သတ္မွတ္ေပးတာမ်ဳိး 
မရွိေသးပါဘူး။ ဒါေပမယ့္ ကုန္သည္၊ လုပ္ငန္းရွင္ေတြနဲ႔ ဘဏ္ေတြကေတာ့ Open Market Rate လို႔ေခၚတဲ့ 
အျပင္ေပါက္ေစ်းနဲ႔ဘဲ အလွဲအလွယ္လုပ္ေနၾကတယ္လို႔ စီးပြားေရးလုပ္ငန္းရွင္ေတြကေျပာပါတယ္။ 
ျမန္မာနဲ႔ အေနာက္အုပ္စုႏုိင္ငံေတြအၾကား ဆက္ဆံေရးအဆင္မေျပျဖစ္လာေနတဲ့အခ်ိန္မွာ အိမ္နီးခ်င္းတရုတ္ႏုိင္ငံ အပါ 
အ၀င္ ဂ်ပန္နဲ႔ တျခားေဒသတြင္းကႏုိင္ငံေတြနဲ႔ ျမန္မာအစုိးရက ဘက္စုံဆက္ဆံမႈေတြတိုးျမင့္ ေဆာင္ရြက္လာေန 
တာေၾကာင့္ ဗဟိုဘဏ္က အခုလုိေငြေပးေခ်တဲ့စံနစ္ကို ေျဖေလ်ာ့ေပးလုိက္တာဟာ ျမန္မာႏုိင္ငံက စီးပြားေရး 
လုပ္ငန္းရွင္ေတြအတြက္ လတ္တေလာမွာ အဆင္ေျပေစမယ့္ လုပ္ေဆာင္ခ်က္အျဖစ္ ရႈျမင္သံုးသပ္ေနၾကပါတယ္။  
Source: https://www.facebook.com/VoA.Burmese.News/posts/10156763666710170?__tn__=K-R 
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ျမန္မာနဲ႔ ကေနဒါမွာ လုပ္ငန္းေတြ၀င္ေရာက္လုပ္ကုိင္ဖုိ႔ သီရိလကၤာရဲ႕ LCB ကုမၸဏီ စီစဥ္ 

သီရိလကၤာ အေျခစုိက္ဘ႑ာေရးလုပ္ငန္းအဖြဲ႕အစည္း တစ္ခုျဖစ္တဲ့ Lanka Credit & Business Finance Ltd 
(LCB) ကေတာ့ ယခုအခါ ျမန္မာနဲ႔ကေနဒါတုိ႔မွာ ယင္းရဲ႕ႏုိင္ငံရပ္ျခားလုပ္ငန္းခြဲႏွစ္ခုကို ဖြင့္လွစ္သြားေတာ့မွာျဖစ္
ေၾကာင္း LCB တည္ေထာင္သူ ဒါ႐ိုက္တာ Kapila Indika Weerasinghe က ေျပာၾကားလုိက္ပါတယ္။ 
ျမန္မာႏိုင္ငံမွာ ယင္းရဲ႕လုပ္ငန္းလုပ္ေဆာင္ဖို႔အတြက္ ႐ံုးအေဆာက္အအုံတစ္ခု သတ္မွတထ္ားၿပီးျဖစ္ေၾကာင္း 
Kapila Indika Weerasinghe က ေျပာသြားပါတယ္။ 
ျမန္မာႏိုင္ငံမွာကေတာ့ အေသးစားေခ်းေငြလုပ္ငန္းေတြအေပၚ အဓိကလုပ္သြားမွာျဖစ္ေၾကာင္းသိရပါတယ္။ ဒါ့အျပင္ 
အဆိုပါလုပ္ငန္းခြဲကုိ ယခုႏွစ္ မတ္လမွာ ဖြင့္လွစ္ဖုိ႔ ေမွ်ာ္လင့္ထားေၾကာင္း ၎က ထပ္ေလာင္း ေျပာသြားပါတယ္။ 
အလားတူ ကေနဒါႏိုင္ငံမွာလည္း LCB ႐ံုးခြဲတစ္ခု ဖြင့္လွစ္သြားဖုိ႔ ဆုံးျဖတ္ထားၿပီး ျဖစ္ေၾကာငး္ ၎ကျဖည့္စြက္ေျပာၾကား 
သြားခဲ့ပါေသးတယ္။ 
Source: http://www.dailynews.lk/…/1756…/lcb-enter-canada-and-myanmar  
 

ဂ်ပန္-ျမန္မာ လယ္ယာက႑မ်ား ဖြံ႔ၿဖိဳးတုိးတက္ေရး ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မည္ 
ဂ်ပန္-ျမန္မာလယ္ယာက႑မ်ားဖြံ႕ၿဖိဳးတုိးတက္ေရးအတြက္ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း စိုက္ပ်ိဳးေရး၊ ေမြးျမဴေရးႏွင့္ 
ဆည္ေျမာင္းဝန္ႀကီးဌာနမွသိရသည္။ ျမန္မာ-ဂ်ပန္ ႏွစ္ႏိုင္ငံမွဖြံ႕ၿဖိဳးမႈမိတ္ဖက္အဖြဲ႕အစည္းမ်ားႏွင့္လုပ္ငန္းရွင္မ်ားပူးေပါင္း၍ 
Business Matching ေဆာင္ရြက္ရန္၊ သီးႏွံစိုက္ပ်ိဳးေရးက႑၊ သား၊ ငါးက႑ႏွင့္ သမဝါယမက႑မ်ားစသည့္ 
ဖြံ႕ၿဖိဳးတုိးတက္ေရးလုပ္ငန္းမ်ားတြင္ ရင္းႏွီးျမွဳ ပ္ႏွံလုိသည့္ လုပ္ငန္းက႑အလုိက္ ပူးေပါင္း၏ေဆြးေႏြးျခင္း၊ စိုက္ပ်ိဳးေရး 
ဖြံ႕ၿဖိဳးတုိးတက္မႈမဟာဗ်ဴဟာ (ADS) ႏွင့္ စုိက္ပ်ိဳးေရးကုိ အေျခခံသည့္ စီးပြားေရးက႑ ဖြံ႕ၿဖိဳးတုိးတက္ေရး ဆုိင္ရာ 
လုပ္ငန္းမ်ား၊ စိုက္ပ်ိဳးထုတ္လုပ္မႈလုပ္ငန္းစဥ္မ်ား၊ အစားအစာေဘးကင္းလံုၿခဳံေရးႏွင့္ အရည္အေသြးျပည့္မီေရးဆုိင္ရာ 
လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားတြင္ ရင္းႏွီးျမႇုဳပ္ႏံွမႈဆိုင္ရာမ်ား ေဆြးေႏြးထားေၾကာင္းသိရသည္။ 
လယ္ယာဝန္ေဆာင္မႈေပးတဲ႔က႑ေတြမွာ ရင္းႏွီးျမွဳပ္ႏွံရန္ ကိစၥရပ္ေတြနဲ႔ ေရွ႕ဆက္လက္ေဆာင္ရြက္ရမယ့္ နည္းလမ္းနဲ႔ 
ပုံစံေတြ ခ်မွတ္ေဆြးေႏြးထားတယ္ဟု ယင္းဝန္ႀကီးဌာန အၿမဲတမ္းအတြင္းဝန္ ဦးေက်ာ္မင္းဦးကေျပာသည္။  ဂ်ပန္ႏိုင္ငံႏွင့္ 
ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မည့္ Agri-business and Value Chain Development စီမံကိန္းကုိ အျမန္ဆံုး အေကာင္အထည္ 
ေဖာ္ႏိုင္ေရးအတြက္ ဂ်ပန္ႏိုင္ငံ MAFF ႏွင့္ JICA တုိ႔ႏွင့္အတူ ေဆာင္ရြက္သြားမည္ျဖစ္ၿပီး စိုက္ပ်ိဳးေရးမဟာဗ်ဴဟာႏွင့္ 
ခ်ိတ္ဆက္ကာ အစားအစာ တန္ဖိုးကြင္းဆက္တစ္ေလၽွာက္ လုိအပ္ခ်က္မ်ားကုိ အစိုးရႏွင့္ ပုဂၢလိကက႑တုိ႔မွ နီးကပ္စြာ 
ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ျခင္းျဖင့္ စိုက္ပ်ိဳးစီးပြားေရးလုပ္ငန္းမ်ား ပိုမိုတိုးတက္ေစၿပီး ႏွစ္ဖက္အက်ိဳး ျဖစ္ထြန္းေအာင္ျမင ္
ႏိုင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း ၎ကဆက္လက္ဆုိသည္။ 
ျမန္မာႏိုင္ငံသည္ ပထဝီအေနအထားအရ အေရးပါမႈ၊ ေရေျမသဘာဝ အရင္းအျမစ္မ်ား ႂကြယ္ဝမႈ၊ သမမၽွတေသာ 
ရာသီဥတုႏွင့္ လုပ္သားအင္အားေပါမ်ားမႈစသည့္ အေျခခံေကာင္းမ်ားရွိေနသည့္အတြက္ ရင္းႏွီးျမႇုပ္ႏွံမႈအေျခခံ အခြင့္ 
အလမ္းေကာင္းမ်ား ရွိေနေၾကာင္း စိုက္ပ်ိဳးေရး၊ ေမြးျမဴေရးႏွင့္ ဆည္ေျမာင္း၀န္ႀကီးဌာနက ဆုိ သည္။ 
အဆုိပါ Agri- business and Value Chain Development (စိုက္ပ်ိဳးစီးပြားေရးႏွင့္ အစားအစာ တနဖ္ိုးကြင္း ဆက္ 
တစ္ေလၽွာက္ဖြံ႕ၿဖိဳးမႈ) စီမံကိန္း အေကာင္အထည္ေဖာ္ ဆာင္ရြက္ျခင္းျဖင့္ ျမန္မာႏိုင္ငံ၏ စုိက္ပ်ိဳးေရး၊ ေမြးျမဴေရးႏွင့္ 
စားနပ္ရိကၡာဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရးအတြက္ လယ္ယာက႑တြင္ အဓိကပါဝင္လုပ္ကိုင္ေနၾကသည့္ ေတာင္သူလယ္သမား 
မ်ား၏ လူေနမႈဘဝဖြံ႕ၿဖိဳးတုိးတက္မႈဆုိင္ရာ လုပ္ငန္းမ်ားကုိ ထိထိေရာက္ေရာက္ ေဆာင္ရြက္ေပးႏိုင္မည္ျဖစ္ေၾကာငး္သိရ 
သည္။  
Source: http://www.amiamyanmar.com/detail.aspx?id=5799 
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နိင်ငတွင်း ရင်းနီှးြမုပ်နှမ အခွင့်အလမ်းများ ပိမိလာြခင်း ကာင့် ြမန်မာနိင်ငသည် ကန်ထတ်လပ်မပိင်းဆိင်ရာ 
ထိပ်တန်း ဒသတစ်ခအြဖစ် ရပ်တည်နိင်မည့်အလားအလာများ တွ ့ြမင်လာရဟဆိ 

 
 

နိင်ငတင်ွး ရင်းနီှးြမုပ်နှမ အခွင့်အလမ်းများ ပိမိရရှိလာြခင်း 
ကာင့် ြမန်မာနိင်ငသည်  ကန်ထတ်လပ်မပိင်းဆိင်ရာ ထိပ်တန်း 
ဒသတစ်ခအြဖစ ် ရပ်တညန်ိင်မည့် လက္ခဏာများ တွ ့ြမင ်
လာရ ကာင်း Oxford Business Group မ ှအာရတိှက်ဆင်ိရာ 
အယ်ဒီတာြဖစ်သူ Patrick Cooke က ြပာကားခ့ဲသည်။ 
Oxford Business Group သည ် အာရှ၊ အာဖရိက၊ အ ရှ  ့
အလယ်ပိင်းနငှ့် အ မရိကတိက်များမ ှနိင်င ပါင်း ၃ဝ ကျာ်တင်ွ 
နိင်ငတကာသ တသနနှင့် အတိင်ပင်ခလပ်ငန်းတစ်ခြဖစ် ပီး 
၎င်း၏ သတင်းထတ်ကန်များမှတစ်ဆင့် ဘဏ်လပ်ငန်းများ၊ 
ငွ ကးအရင်းအနှီး စျးကွက်များ၊  ခရီးသွားက ၊ စွမ်းအင် 

က ၊ သယ်ယူပိ ့ ဆာင် ရး၊ စက်မလပ်ငနး်နှင့် သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်သွယ် ရး နညး်ပညာက  
အစရှိသည့် Macroeconomics နှင့် က ပါင်းစ ဖွ ဖ့ို းတိးတက် ရး လပ်ငန်းများ၏ တိကျြပည့်စ သာ 
လလ့ာဆန်းစစ်မများကိ ထတ်ြပန် ပး နြခင်းြဖစ်သည်။ 
ြမန်မာနိင်င၏ စးီပွား ရးက အတွင်း နိင်ငတကာမှ ရင်းနှီးြမုပ်နှသူများအတွက် အခွင့်အလမ်းများ 
ပိမိ ပ ပါက်လာ စရန် ြပုြပင် ြပာင်းလဲမများ ရည်ရွယ်လပ် ဆာင်လျက်ရှိ ပီး အဆိပါ ြပုြပင် ြပာင်းလဲမများ 
မှတဆင့် ရင်းနှီးြမုပ်နှမများ ပိမိရရှိလာ စရန်နှင့် macroeconomics ပိင်းဆိင်ရာ စိန် ခ မများအား လာ့ချရန ်
ြမန်မာနိင်င၏ အားထတ်ကိုးပမ်းမများနှင့် ပတ်သက် ပီး Oxford Business Group မ ှ ြမန်မာနိင်ငရင်းနှီးြမုပ်နှ 
မ ကာ်မရှင်၊ Win Consulting နှင့် Kelvin Chi Law Firm တိန့ငှ့်ပူး ပါင်း ပီး The Report Myanmar 2019 
အစီရင်ခစာအား ထတ်ြပန်ခဲ့ြခင်းြဖစ်သည်။ 
“နိင်ငတွင်းမှာ ရင်းနှီးြမုပ်နှတဲ့ အခွင့်အလမ်း တွ ပိမိပွင့်လန်းလာတဲ့အ တွက် ကာင့် ြမန်မာနိင်ငဟာ 
ကန်ထတ်လပ်မပိင်းဆိင်ရာ ထိပ်တန်း ဒသတစ်ခအြဖစ် ရပ်တည်နိင်မယ့် လက္ခဏာ တွ တွ ့ြမင်လာရပါတယ်။ 
ဘ ာ ရးက မှာ နိင်ငြခားရင်းနှီးြမုပန်ှမ တွ ပိမိရရှိလာတဲ့အြပင် ပိမိများြပားလာတ့ဲ ဟိက်ဒရိကာဗွန် 
စီမကိန်း တွ ကာင့်လည်း ငွ ကးအ ထာက်အပ့သစ် တွ၊ ရင်းနှီးြမုပ်နှမအသစ် တွ  ပိမိရရှိလာနိင်ဖိ ့
ြမန်မာအစိးရအ နနဲ ့ မ ာ်လင့်နင်ိလာပါတယ်” ဟ  Oxford Business Group မှအာရတှိက်ဆိင်ရာ 
အယ်ဒီတာြဖစ်သူ Patrick Cooke က ြပာကားခဲ့ ကာင်း သိရသည်။ 
ယခအချိန်သည် ြမန်မာနိင်ငတွင် လာ ရာက်ရင်းနှီးြမုပ်နှရန် အသင့် တာ်ဆး အချိန်ြဖစ် ကာင်း၊ ြမန်မာနိင်င၏ 
စီးပွား ရးသည် အ ရးပါသည့် အလှည့်အ ြပာင်းတစ်ခမှာ ရာက်ရှိ နြခင်းြဖစ် ကာင်း၊ ရင်းနှီးြမုပ်နှသူများက 
ြမန်မာနိင်င၏ တန်ဖိးများကိ ယကည်လာ အာင် စညး်လးညညွီတ်မ ရိှသည်ကိ ြပသရမည်ြဖစ် ကာင်း၊ 
အ ရးပါသည့် တိငး် ဒသကီးနှင့် ြပည်နယ်များကိစစည်း ပီး ယင်းတိတ့ငွ်ရှိသည့် ရင်နှီးြမုပ်နှနိင်သည့် 
စီမကိန်းများကိ ချြပြခင်းက စည်းလးညညီွတ်မ၏ ြပယဂ်ြဖစ် ကာင်း မန္တ လးတိင်း ဒသကီး ဝန်ကီးချုပ ်
ဒါက်တာ ဇာ်ြမင့် မာင်က Invest Myanmar Summit 2019 တွင် ြပာကားခဲ့သည်။ 

 Source: https://news-eleven.com/article/77185 
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ထားဝယ်အထူးစီးပွား ရးဇန်နှင့် ထိင်းနယ်စပ်သိ ့ဆက်သွယ်မည့်နှစ်လမ်းသွားလမ်း မကာမီ 
ဖာက်လပ်မည်ြဖစ် ပီး အထူးစီးပွား ရးဇန် ဆက်လက် အ ကာင်အထည် ဖာ် ရး ြမန်မာ၊ ဂျပန်နှင့် ထိင်း 

ညိနင်းအစည်းအ ဝး ြမန်မာနိင်င၌ကျင်းပမည် 
 

ထားဝယ်အထူးစီးပွား ရးဇန်နှင့် ထိင်းနယ်စပ်သိ ့ ဆက်သွယ်မည့် 
နှစ်လမ်းသာွးလမ်းကိ မကာမ ီ ဖာက်လပ် တာ့မည်ြဖစ် ကာင်း 
အထူးစီးပွား ရးဇန်ဆိင်ရာ ဗဟိလပ်ငန်းအဖွဲ ဥ့က္က  စီးပွား ရးနှင့် 
ကူးသန်း ရာင်းဝယ် ရးဝန်ကီးဌာန ြပည် ထာင်စဝန်ကီး 
ဒါက်တာသန်းြမင့်က ြပာကားသည်။ 
ထားဝယ်အထးူစးီပာွး ရးဇနက် အခထိင်းနဲ ့ဆက် ဆွး နွး နပါ  
တယ်။ လမ်းကလည်း ဖာက် တာ့မယ်။ လမ်း ဖာက်ဖိ ့ Survey 
လပ် ပီး ပီ။ မကာခင ်ထိင်းနဲန့ှစ်လမ်းသွားလမ်း ဖာက် တာ့မယ ်
ဟ ြပည် ထာင်စဝန်ကီး ဒါက်တာသန်းြမင့်က ြပာကားသည်။ 

အလားတူ ထားဝယ်အထူးစီးပွား ရးဇန် ဆက်လက်အ ကာင်အထည် ဖာ်နိင် ရးအတွက် ြမန်မာ၊ ဂျပနနှ်င့် ထိငး် 
နိင်ငတိမ့ှ တာဝန်ရှိသူများ၏ ညနိင်းအစည်းအ ဝးကိ မကာမီတွင် ြမန်မာနိင်ငဘက်၌ ကျင်းပမည်ြဖစ် ကာင်းသရိ 
သည်။ 
“မူလ Plan ရှိတယ် လ။ ဂျပန်ကလည်း အဆိြပု ပီးသွား တာ ့ ဒါကိညိ ပီး တာ့ Ajustment လပ်ရမှာ။ ဒါကိ 
ထိင်းရယ် ြမန်မာရယ ်ဂျပန်ရယ ်ညိရမှာ ပါ့။ ဂျပန်က ဆွဲတာပီး န ပီ။ ပီးရင်ထိင်းနဲည့ိမယ်။ မူလဟာကိ ြပင်ဖိ ့ တာ့ 
မဟတ်ဘူး။ မူလဒီဇင်ိးက ကာပီဆိ တာ့ လွန်ခဲ့တဲ့ ၁၂ နှစ်၊ ၁၃ နစှ်ကဆိ တာ့ ြမြပင်အ ြခအ နက 
ြပာင်းလဲသွား ပီ။ အီတာလျထိင်းကလညး် သပိ်မလပ်နိင်တာ ကာင့် အဲဒီနှစ်ခအတွက် ြမန်မာ၊ ထိင်း၊ ဂျပန်ညိ ပီး 
ဆာင်ရွက်မယ်။ မကာခင်မှာ ြမန်မာဘက်မှာ Joint Committee ထိင်မယ် လ” ဟ ြပည် ထာင်စဝန်ကီး 
ဒါက်တာသန်းြမင့်က ဆက်လက် ြပာကားသည်။ 
ထားဝယ်အထးူစးီပွား ရးဇန် ကနဦးစီမကိန်း၏ အ ရးကီးသည့် အစိတ်အပိင်းတစ်ခြဖစ် သာ ထိင်းနိင်ငနယ်စပ်မ ှ
ထားဝယ်အထးူ စီးပွား ရးဇန်သိ ့နှစ်လမ်းသွားကားလမ်း ဖာက်လပ် ရးအတွက ်ထင်ိးနင်ိငအစိးရက သက်သာ သာ 
ချး ငွြဖင့် တည် ဆာက်ရန် ကမ်းလှမ်းထားခဲ့သြဖင့် အဆိပါ ချး ငွရယူတည် ဆာက်နိင် ရး ထားဝယ်အထူး 
စီးပွား ရးဇန် စီမခန်ခ့ွဲမ ကာ်မတီက ညိနင်း ဆာင်ရွက် ပးခဲ့ ကာင်းနှင့် လမ်းအူ ကာင်း ြပနလ်ည်စိစစတ်ိင်းတာ 
ြခင်းအား ြမန်မာနိင်ငဘက်မ ှ ဆာက်လပ် ရးဝန်ကီးဌာနနှင့် ထိင်းနိင်ငမှ Department of Highways (DOH) 
တိက့ ဆာင်ရွက်ခဲ့ ပီးြဖစ် ကာင်းသိရှိရသည်။ 
အဆိပါလမ်း တည် ဆာက်မသည် ထားဝယ်အထူးစီးပွား ရးဇန်စီမကိန်း အ ကာင်အထည် ဖာ် ရးအတွက် များစွာ 
အ ထာက်အကူြပုမည့် စီမကိန်းြဖစ်သည့်အြပင ် ဒသခများအတွက်လည်း များစာွအကျိုးြဖစထွ်နး်မည့် စီမကိန်း 
ြဖစ် ကာငး် ြပန်ကား ရးဝန်ကီးဌာနမှထတ်ြပန်ချက်တွင် ဖာ်ြပထားသည်။ 
ထားဝယ်အထးူစးီပွား ရးဇန်စီ မခန်ခ့ွဲမ ကာ်မတီကိ ၂၀၁၆ ခနှစ် အာက်တိဘာ ၁၂ ရက်တွင် ြမန်မာအထူး 
စီးပွား ရးဇန် ဗဟိအဖွဲက့ သက်ဆိင်ရာဝန်ကီးဌာနမှ ကိယ်စားလှယ်များ၊ ြပင်ပပညာရှင်များ စစ ပါင်း အဖွဲ ဝ့င် ၁၂ 
ဦးြဖင့် ဖဲွ စ့ညး် ပးခ့ဲ ပီး ထားဝယ်အထူးစီးပွား ရးဇန် စီမခန်ခ့ွဲမ ကာ်မတီဥက္က အြဖစ် လပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင် ဝန်ကီး 
ဌာန ဒတိယဝန်ကီး ဒါကတ်ာထွနး်နင်ိက ဦးစီး ဆာင်ရွက်လျက်ရှိသည။် 
ထားဝယ်အထးူစးီပွား ရးဇန် ပင်မစီမကိန်းလပ်ငန်းများ ဆာင်ရွက် ပီးပါက ပင်မစီမကိန်းအတွက် ဆက်လက ်
ဆာင်ရွက်ရမည့် ရနက်ဆပ်ိကမ်း၊ လပ်စစ်ဓာတ်အား ပး ရးလပ်ငန်းစသည့် အ ြခခအ ဆာက်အအများ 
တည် ဆာက် ဆာင်ရွက်နိင် ရးအတွက် JICA က ဦး ဆာင် ပီး စစ်တမ်း ကာက်ယူခဲ့ ကာင်းသရိသည်။ 
Source: https://news-eleven.com/article/77191 
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အဆိပ္ခ်ဖမ္းဆီးျခင္းေၾကာင့္ ေရခ်ိဳပုစြန္ဖမ္းဆီးရမႈ ေလ်ာ့နည္းလာဟုဆုိ 
ရခိုင္ျပည္နယ္ ေက်ာက္ေတာ္၊ ေျမာက္ဦးႏွင့္ မင္းျပားၿမိဳ႕နယ္ရွိ သဘာဝေရခ်ိဳျမစ္ေခ်ာင္းမ်ားတြင္ အဆိပ္ခ်ဖမ္းဆီး 
ျခင္းေၾကာင့္ ေရခ်ိဳပုစြန္ဖမ္းဆီးရရွိမႈ ေလ်ာ့နည္းလာကာ ျပည္ပသုိ႔တင္ပို႔ရမႈလည္း မရွိသေလာက္နည္းပါးလာေၾကာင္း 
ေရလုပ္သားအခ်ိဳ႕ကေျပာသည္။ 
ေရလုပ္သားအခ်ိဳ႕က ပံုမွန္ပိုက္ေတြနဲ႔မဖမ္းဘ ဲ အဆိပ္ခ်ဖမ္းဆီးလာတဲ့အတြက္ မ်ိဳးျပဳန္းလာၿပီးေတာ့ ဖမ္းဆီးရရွိမႈလည္း 
နည္းပါးလာတာျဖစ္ေၾကာင္း ေျမာက္ဦးၿမိဳ႕နယ္ လက္မေက်းရြာမွ ေရလုပ္သားတစ္ဦးကေျပာသည္။ ရခုိင္ျပည္နယ္ရွိ 
ေရခ်ိဳျမစ္ေခ်ာင္းမ်ားမွ ေရခ်ိဳပုစြန္မ်ားကို ယခင္က အမ်ားအျပားဖမ္းဆီးရမိေသာ္လည္း ယခုႏွစ္ပိုင္းတြင္ တစ္ရက္လွ်င္ ပုစြန္ 
သုံးပိႆာေတာင္ မရရွိေၾကာင္း အထက္ပါေရလုပ္သားကဆုိသည္။ 
ရခုိင္ျပည္နယ္ျမစ္ေခ်ာင္းမ်ားက ဖမ္းဆီးရမိသည့္ေရခ်ိဳပုစြန္မ်ားကုိ ေမာင္ေတာနယ္စပ္မွ ဘဂၤလားေဒ့ရွ္သုိ႔ တင္ပို႔ရ 
ေသာ္လည္း ၿပီးခဲ့သည္င့ါးႏွစ္ခန္႔ကစတင္ကာ ေရခ်ိဳပုစြန္တင္ပို႔ရမႈမရွိေတာ့ေၾကာင္း ေမာင္ေတာနယ္စပ္ ကုန္သြယ္ေရး 
စခန္းမွ တာဝန္ရိွသူတစ္ဦးကေျပာသည္။ 
ျမစ္၊ ေခ်ာင္း၊ အင္းအုိင္မ်ားတြင္ အဆိပ္ခ်ငါး၊ ပုစြန္ဖမ္းဆီးျခင္းမျပဳရန္ တားျမစ္ျခင္း၊ ပညာေပးျခင္းမ်ား ေဆာင္ရြက္ေန 
ေသာ္လည္း ၿမိဳ႕ႏွင့္အလွမ္းေဝးသည့္ ေက်းလက္ေဒသမ်ားမွ ေရလုပ္သားမ်ားက လိုက္နာမႈအားနည္းေၾကာင္း ေျမာက္ဦး 
ခ႐ိုင္ ငါးလုပ္ငန္းဦးစီးဌာန တာဝန္ရွိသူဦးတင္ေက်ာ္ကေျပာသည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/148807 
         
STOCK    EXCHANGE  (31.1.2019) 
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